
Протокол № 18/22 
он-лайн засідання Спортивного комітету 

Вітрильної федерації України 
 

08 січня 2023 року 
 

Присутні: 
 

1. Пачес Г.Д.- голова Комітету, 
2. Вітебський Є.С.- секретар Комітету, 
3. Матвієнко І.Г., 
4. Леончук Г.І, 
5. Нижегородов О.Ю., 
6. Пахольчик О.І, 
7. Кисельова Ю.В., 
8. Таран Р.О., 
9. Даценко Т.А., 
10.  Яснолобов Д.В., 
11. Трофімов І.Б. 
12. Чес М.Н. 

 
В засіданні Комітету бере участь 12(дванадцять) з 12(дванадцяти) членів 
Комітету. Згідно п. 5.2. Положення про Спортивний комітет ГО «Вітрильна 
федерація України», засідання вважається правомочним. 
 
Запрошені:  
Щербаков С.Б.- провідний тренер з вітрильного спорту ММСУ; 
Донцов П.С.- тренер-викладач з вітрильного спорту. 
 
Після обговорення сформовано наступний Порядок денний засідання: 
 

1. Перебіг справ щодо подання заявки на участь та фінансування 
делегації на Чемпіонат Світу WS 2023 року. 

2. Розгляд листа І. Жукаліна щодо змін тренера спортсмена С. Сокола. 
3. Розгляд листа П. Донцова щодо надання матеріальної частини 

спортсмену О. Мадонічу. 
4. Розгляд Системи відбору спортсменів до чемпіонатів Світу, Європи та 

міжнародних змагань з вітрильного спорту 2023 року. 
5. Внесення змін до ЄКП ММСУ на 2023 рік. 
6. Розгляд ситуації щодо не підписання контрактів з деякими 

спортсменами штатної збірної команди України з вітрильного спорту. 
 
Розгляд питань. 
 

1. ПЕРЕБІГ СПРАВ ЩОДО ПОДАННЯ ЗАЯВКИ НА УЧАСТЬ ТА 
ФІНАНСУВАННЯ ДЕЛЕГАЦІЇ НА ЧЕМПІОНАТ СВІТУ WS 2023р. 

 



У зв’язку із коротким терміном, що залишився до дедлайну подання заявки 
до участі у Чемпіонаті Світу WS 2023 року, та з огляду на те, що на цьому 
чемпіонаті будуть розіграні перші ліцензії на Олімпійські Ігри 2024 року, 
члени Комітету попросили Провідного тренера з вітрильного спорту ММСУ 
Щербакова С.Б. та Головного тренера національної збірної команди України 
з вітрильного спорту Трофімова І.Б. надати інформацію щодо перебігу справ. 
Ними було доведено, що з урахуванням обмеженого часу, та невизначеністю 
із фінансуванням участі делегації України у заході, є певний ризик 
несвоєчасного подання заявки на участь у змаганнях. Інший ризик полягає у 
тому, що у разі подання заявки та не сплати стартового внеску, може 
виникнути напруга між ВФУ та організаторами змагань. Тому, якщо декі 
спортсмени готови взяти участь у змаганнях за власний кошт, або знайдуть 
інші джерела фінансування, вони можуть бути включені до заявки. Окрім 
того, члени комітету пригадали, що на минулому засіданні комітету, яке 
відбулося 17.12.2022 року, Президент ВФУ висловив впевненість, що з 
урахуванням ситуації, в якої знаходиться Україна, керівництво WS має 
звільнити спортсменів України від сплати стартових внесків. Тому треба 
звернутись до Р.М. Луки з проханням надати інформацію з цього приводу. 
 
Голосували: «ЗА»- одноголосно. 
 
Ухвалили: 

1. Затвердити заявки на участь у ЧС WS 2023 року від спортсменів, які 
готові взяти участь у змаганнях за власний кошт, що будуть подані 
Головному тренеру до 10 січня 2023 року; 

2. Доручити Голові Комітету Г. Пачесу звернутись з запитом до 
Президента ВФУ за інформацією стосовно звільнення спортсменів 
України від сплати стартових внесків у заходах WS. 

 
2. РОЗГЛЯД ЛИСТА І.ЖУКАЛІНА ЩОДО ЗМІН ТРЕНЕРА 

СПОРТСМЕНА С.СОКОЛА. 
 

До Комітету надійшов лист тренера лиса І. Жукаліна з проханням внести 
відповідні зміни в списки збірної команди України з вітрильного спорту, а 
саме тренера спортсмена С. Сокола у зв’язку з його переходом до ШВСМ 
Донецької області. Ю. Кисельова зазначила, що це питання не є 
компетенцією Комітету, а стосується суто ММСУ, до кого він має 
звернутися. Члени комітету повністю погодились.  
 
Вирішили: Залишили без реакції та надати І. Жукаліну відповідні 
рекомендації. 
 

3. РОЗГЛЯД ЛИСТА П.ДОНЦОВА ЩОДО НАДАННЯ МАТЕРІАЛЬНОЇ 
ЧАСТИНИ СПОРТСМЕНУ О. МАДОНІЧУ. 

 
До Комітету надійшло прохання П. Донцова, тренера спортсмена О. 
Мадоніча. П. Донцов пояснив, що наразі О. Мадоніч є першим номером 
України в класі ILCA 7, за підсумками року посів перше місце в заліку 



Єврокубку, та має інші високі результати протягом останніх років. Тому 
цілком слушно що він має право отримати конкурентоспроможний човен 
який належить ММСУ. Ю.Кисельова висловилась, що так, але, нажаль це 
може відбутися лише за рахунок якогось іншого спортсмена, якому це може 
спричинити певні проблеми. О. Таран зауважила, що у разі, якщо за всіма 
показниками О. Мадоніч має право отримати човен, то він має його 
отримати. 

Голосували: «ЗА»- 9, «УТРИМАЛИСЬ»-3. 

Ухвалили: Передати човен класу ILCA 2018 р. в., що належить ММСУ, який 
є в споряджені ILCA 7 - з ШВСМ Донецької обл. до Одеської обласної 
ДЮСШ з вітрильного спорту, вихованцем якої є О. Мадоніч. 

4. РОЗГЛЯД СИСТЕМИ ВІДБОРУ СПОРТСМЕНІВ ДО ЧЕМПІОНАТІВ
СВІТУ, ЄВРОПИ ТА МІЖНАРОДНИХ ЗМАГАНЬ З ВІТРИЛЬНОГО 
СПОРТУ 2023 РОКУ. 

Асоціаціями класів були надані на розгляд та затвердження Комітету проекти 
систем відбору спортсменів до чемпіонатів Світу, Європи та міжнародних 
змаганнях з вітрильного спорту 2023 року. У обговоренні членами Комітету 
були висловлені зауваження  та надані пропозиції що сприяють дотриманню 
спортивного принципу та надання можливостей прийняти участь у відборі як 
спортсменам, що знаходяться в Україні, так й спортсменам, що вимушено 
опинились поза її межами. Основна увага була приділена олімпійським 
класам, та найчисельнішим класам Оптиміст та ILCA 

Голосували: «ЗА»- одноголосно. 

Ухвалили: Затвердити Систему відбору спортсменів до чемпіонатів Світу, 
Європи та міжнародних змаганнях з вітрильного спорту 2023 року із 
внесеними змінами (Додаток №1 до Протоколу). 

5. ВНЕСЕННЯ ЗМІН ДО ЄКП ММСУ НА 2023 РІК.

Від представників декількох класів з метою вдосконалення підготовки до 
чемпіонатів Світу, Європи та інших найважливіших змагань року, надійшли 
пропозиції додати певні змагання та НТЗ до ЄКП ММСУ на 2023 рік. Ю. 
Кисельова зауважила, що у разі включення того, чи іншого НТЗ до ЄКП, має 
бути зроблена примітка, для підготовки до якого змагання планується 
проведення НТЗ. 

Голосували: «ЗА»- одноголосно. 

Ухвалили: Внести зміни до ЄКП ММСУ на 2023 рік (Додаток №2 до 
Протоколу). 



6. РОЗГЛЯД СИТУАЦІЇ ЩОДО НЕ ПІДПИСАННЯ КОНТРАКТІВ З 
ДЕЯКИМИ СПОРТСМЕНАМИ ШТАТНОЇ ЗБІРНОЇ КОМАНДИ 
УКРАЇНИ З ВІТРИЛЬНОГО СПОРТУ. 

 
О. Нижегородов поінформував членів Комітету, що з двома членами штатної 
збірної команди України з вітрильного спорту, а саме з В. Кудряшовим та А. 
Даніеляном не були укладені контракти з ММСУ на поточний рік. Якщо не 
підписання контракту з В. Кудряшовим обумовлено певними обмеженнями 
Кодексу  про працю України, то відмова А. Даніеляну із поясненням  
відсутності в нього міжнародного досвіду змагань є цілком неприйнятним. 
Члени Комітету підтримали стурбованість О. Ніжегородова, особливо з 
огляду на те, що А. Даніелян є молодим та перспективним спортсменом, а 
також враховуючи той факт, що у нормативах зарахування до складу 
Штатної збірної команди України відсутні будь-які посилання на 
міжнародний досвід участі у змаганнях. Іншім критеріям та вимогам для 
зарахування до складу Збірної команди А. Даніелян відповідає. 
 
Вирішили: Прийняти інформацію до уваги та врахувати при подальшій 
роботі з метою захисту інтересів спортсменів та Збірної команди. 
 
На цьому питання Порядку денного вичерпано і засідання Комітету закрито. 
 
 
Голова                                                                                      Пачес Г.Д.                                              
Спортивного комітету ВФУ                                                      
 
 
Секретар                                                                                   Вітебський Є.С.                                             
Спортивного комітету ВФУ          


